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Domnevne nepravilnosti pri dokapitalizaciji bank

RA SLOVENIJA 1, 11.02.2015, DOGODKI IN ODMEVI, 15.31

V Banki Slovenije se prav zdaj odzivajo na očitke o domnevnih nepravilnostih pri razlastitvi imetnikov
delnic in podrejenih obveznic v podržavljenih bankah. Kot je znano je bilo pri sanaciji bančnega sistema
izbrisanih za nekaj več kot pol milijarde vrednostnih papirjev. Kot zatrjujejo mali delničarji na podlagi
informacij notranjega žvižgača naj bi bili pogoji za izbrise prirejeni. Datumi naše centralne banke za izbris
naj bi bili tako datirani pred bruseljskim dovoljenjem za državno pomoč, kapitalska ustreznost bank pa
ob pomoči izjemno konservativnih in ostrih revizij ocenjena prenizko. Tako naj bi torej Banka Slovenije
imela zakonsko podlago za izbris 597 milijonov evrov. Z nami je Urška Jereb Brankovič. Pozdravljena. Kaj
na vse te očitke pravi najodgovornejši za razmere v Banki Sloveniji, guverner Boštjan Jazbec?
URŠKA JEREB BRANKOVIČ: Lep pozdrav. Dober dan. Guverner Banke Slovenije Boštjan Jazbec seveda po
pričakovanjih zavrača vse te očitke glede prirejanja podatkov v zvezi z datumi in v zvezi s kapitalsko
ustreznostjo. Pri izbrisu imetnikov delnic in podrejenih obveznic v podržavljenih Novi Ljubljanski banki,
Novi KBM, Abanki, Banki Celje, ter Factor in Probanki. Jazbec zanika, da Banka Slovenije ni ustrezno
obveščala javnosti o metodologiji stresnih testov in ukrepih. Kot je zatrdil vse je na spletu, vsak si
lahko to ogleda. Zanikal je tudi seveda očitek, po pričakovanjih, da so banke preveč dokapitalizirane.
Banka Slovenije je vsa ta leta zahtevala dokapitalizacije, spomnimo se, to je res, ki so bile realizirane v
premajhnem obsegu in tako razlika med zahtevo Banke Slovenije in realizacijo bank je bila kar milijardo
evrov, banke pa so bile torej res podhranjene. V zvezi s tem prirejanjem dokumentov morda še tole. Precej
sočno se je izrazil guverner Jazbec. Dejal je, če drži, da je Banka Slovenije prirejala dokumente potem naj
tisti, ki to trdi, prinese original in prirejeni dokument, ker pa tega ni ga seveda ne more pokazati. In še nekaj
glede tega drugega očitka, da je Banka Slovenije prirejala kapitalsko ustreznost v podržavljenih bankah.
Kapitalsko ustreznost je Jazbec spomnil, so morali v 2013 na zahtevo Evropske komisije izračunati, saj je
bila to na nek način pogoj za dodelitev državne pomoči. Ob tem pa so morali na zahtevo Bruslja hkrati, kar
je danes vnovič ponovil, zbrisati, zradirati, razlastiti imetnike delnic in obveznic v skupni vrednosti nekaj
manj kot 600 milijonov. Skratka šlo je za izredne ukrepe. Brez njih državna pomoč v obliki dokapitalizacije
ne bi bila možna. To je guverner seveda povedal v prvih minutah novinarske konference, zdaj verjetno
odgovarja na bolj konkretna, bolj kritična vprašanja novinarjev, zato več v naših prihodnjih informativnih
oddajah.
VODITELJ: Urška, hvala za zdaj. Prizadevamo si, da bi daljši pogovor z guvernerjem Boštjanom Jazbecem
objavili od 16-ih do 17-ih na našem Prvem programu.
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